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• FNI började gälla 1/1-2024. 

• Nacka kommun har ett undantag till och med 1/1-2027
• MEN – Nacka Vatten och Avfall tar redan nu ut en avgift för ej sorterade 
förpackningar

• I nuläget ska vi samla in följande fraktioner; 
 Pappersförpackningar
 Plastförpackningar
 Metallförpackningar
 Färgade- och ofärgade glasförpackningar



Fastighetsägarnas ansvar
Fastighetsägaren är skyldig att ha ett insamlingssystem för restavfall och att informera de 
boende om de insamlingssystem som finns i kommunen.
Fastighetsnära insamling – närsorterat
Att samla in förpackningar fastighetsnära, eller närsorterat som vi kallar det, är en god service 
för de boende och bidrar till ökad sortering och minskade mängder förpackningar i restavfallet. 
Detta ökar materialåtervinningen och bidrar till att nå de gemensamma miljömålen.
Insamling av förpackningsavfall – det här gäller från den 1 januari 2024
1 januari 2024 tog Sveriges kommuner över ansvaret för förpackningsavfall från
Förpackningsinsamlingen (FTI) enligt en ny förordning om producentansvar. Förändringen 
innebär att Nacka vatten och avfall ansvarar för insamlingen av hushållens förpackningar och 
producenterna fortsatt ansvarar för återvinningen. Syftet med de nya reglerna är att öka 
återvinningen av förpackningar samt minska mängden förpackningar och förpackningsavfall i
restavfallet.
Från den 1 januari 2027 kommer det bli obligatoriskt att sortera ut förpackningar
fastighetsnära, så det är en bra idé att börja titta på en lösning för närsortering om ni inte redan
har det. Även matavfallsinsamling kommer att bli obligatoriskt i Nacka.
Det betyder att boende kan lämna förpackningar till återvinning i direkt anslutning till sin
bostad. Förpackningarna hämtas sedan av en avfallsentreprenör.



Arbetsgången

• Styrelsen utsåg en grupp bestående av 6 personer som haft möte 
ca 1ggr/mån i ett och ett halvt år för att diskutera hur föreningen ska hantera frågan om 
förpackningsinsamling.

• Gruppen har av styrelsen fått mandat att ta in experthjälp av HSB för att reda ut möjligheterna till 
FNI.

• Gruppen gått runt med HSB samt fyra renhållningsföretag (godkända av kommunen) 
för att visa tilltänkta lokaler samt träffat grannföreningarna.



Alternativ 1:
Första alternativet är att behålla sopsugen för restavfallet och hitta en lösning för matavfall 
och förpackningar. Här tycker jag att ni skulle kunna behålla miljörummet vid 
parkeringshuset och på så sätt snabbt komma igång med utsortering av förpackningar.

Alternativ 2:
Bygga miljöhus för några eller alla fraktioner. Det finns ingen lämplig plats på den ”övre 
delen” av föreningen. I mitten gaveln Kantatv. 13/framför nr 3 skulle kunna vara en lösning 
men det är en stor höjdskillnad som behöver hanteras i så fall. En annan plats är utanför nr 
11, men det kommer inte fungera för hus nr. 29-13 då det blir för långt att gå, möjligtvis 
enbart för förpackningar.

Alternativ 3:
Installera bottentömmande behållare för förpackningar på ytan framför nr 5-7, antal
behållare beroende på vilka fraktioner. Att ha förpackningar (papper-. plast, glas- och metall) 
skulle kunna fungera för hela föreningen här, men att ha detta för rest- och matavfall så blir
det väldigt långt att gå för flera portar.

Förslag från HSB



HSB’s ritning



• Tider för att slänga förpackningar 07.00– 22.00

• Renhållningsföretagen kan hämta förpackningar mellan kl 07.00 – 21.00.

• Blipp/nyckelbrickan även till grovsoprummet (samma som till trapphusen).

• Följ instruktioner om vad som får slängas – annars kommer vi att få böta och kostnaden ökar.

• Två cykelrum kommer att tas i anspråk för FNI, K7 och K19.

• Nytt cykelrum förbereds i tvättstugan i K27. I framtiden kan utecykelställ bli en lösning

• Arbetsgruppen kommer även behöva förbereda en fortsättning som kommer att inkludera 

matavfall och restavfall.

Styrelsen har beslutat



Sortera och återvinn



SORTERA OCH ÅTERVINN

HSB BRF SENATEN

https://www.sopor.nu/



• Från och med juli 2024 införs ny lagstiftning från EU som kräver att alla 
korkar ska sitta fast vid dryckesförpackningar upp till tre liter.

• Om korken är enkel att ta bort ska den sorteras separat. Är plastkorken svår 
att lossa kan man låta plastkorken sitta kvar på pappersförpackningen när 
den lämnas till återvinning.

• Tänk på att tidningar, kataloger och liknande ska läggas i behållaren för 
tidningar och returpapper. Kuvert ska läggas i restavfall.

HSB BRF SENATEN



Flaskor och burkar i glas lämnas som glasförpackningar. 

• Sortera och lämna färgade och ofärgade glasförpackningar var för sig.

• För att glasförpackningar ska kunna återvinnas får de inte blandas med 
andra föremål. Andra produkter av glas som inte är förpackningar ska 
lämnas som övrigt restavfall eller grovsopor på återvinningscentralen, ex 
dricksglas.
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Lämna alla metallförpackningar till återvinning. Även små, till exempel 
kapsyler, lock, folien på crème fraiche-burken och skruvkorkar. 

• Exempel på metallförpackningar: konservburkar, sprayburkar, tuber, 
kapsyler, lock, penseltorra målarburkar (torra och urskrapade).

• Metallföremål som inte är förpackningar, till exempel hållare från värmeljus, 
marschaller och gravljus samt stekpannor, bestick och plåthinkar, lämnas till 
återvinningscentralen som grovsopor. 
Glöm inte att peta loss vekhållaren från värmeljuskoppen, annars sorteras 
koppen ut med järn och aluminiumet brinner upp i smältverket.
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Alla förpackningar av plast, såväl hårda som mjuka, ska lämnas till 
återvinning.

• Exempel på plastförpackningar är: 
plastbärkassar, plastpåsar, plasttuber, refillpaket, plastfolie och -film, 
innerpåsar i till exempel müslipaket, flaskor, burkar, små dunkar och hinkar 
(sylt, yoghurt), chipspåsar och frigolit, även tråg för kött och fisk.

• Töm din påse med plastförpackningar i behållaren så att de ligger lösa, för 
att underlätta återvinningen.

•
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Tidningar, tidskrifter, kataloger, reklamblad och andra trycksaker – allt kan 
återvinnas.

• I återvinningsbehållare för tidningar och returpapper lägger du dags- och 
veckotidningar, tidskrifter, kataloger (postorder-, telefon- och resekataloger), 
reklamblad, broschyrer, kontorspapper, skriv- och ritpapper och 
pocketböcker.

•  Papper som inte ska läggas i behållare för tidningar är till exempel kuvert 
och inbundna böcker som istället ska slängas som restavfall. 

HSB BRF SENATEN



Grovsoprum

Kommer att finnas kvar.



När det farliga avfallet och allt som kan materialåtervinnas sorterats ut är det 
som blir kvar restavfall.

Blöjor, kuvert, plåster, tops, trasiga plastleksaker som inte innehåller batterier 
och en mängd annat avfall som inte återvinns på annat sätt blir bränsle i 
särskilda anläggningar för avfallsförbränning. Det ger både värme och el.
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Textilavfall ska samlas in separat från 1 januari 2025. 
Det innebär att du inte längre får  kasta exempelvis kläder eller gardiner och 
andra inredningstextilier i ”den vanliga soppåsen”, restavfallet.
Nacka vatten och avfall erbjuder ännu inte någon tjänst för textilinsamling 
utan de hänvisar till ideella organisationernas fraktioner som står utplacerade 
i kommunen.

• Textilavfall omfattar kläder, hemtextilier och inredningstextilier så som 
gardiner, handdukar och väskor. Exempel är trasiga tröjor, gamla lakan och 
mattor. 

HSB BRF SENATEN



Cykelrensning



CYKELRENSNING
För att frilägga ytor i cykelrummen så behöver vi återigen göra en 
cykelrensning. Alla cyklar som har kvar sitt märkband kommer att rensas 
bort. Söndag den 27 april 2025 är sista dagen att ta bort märkbandet på sin 
cykel. Detta gäller cyklar som står både inom- och utomhus.

Hur kommer det att gå till?
Nacka Drift & Skötsel har fått i uppdrag att märka upp alla cyklar med ett märkband på 
cyklarnas styre. Det gäller samtliga cyklar som står i cykelförråd samt utomhus runt våra 
hus. Om du vill har kvar din cykel ska du ta bort märkbandet på styret. 
Har du tagit bort märkbandet kommer Nacka Drift och Skötsel lämna kvar cykeln. 

Märkbandet kan du ta bort från tisdag 8 april till söndag 27 april.

• Observera att ingen ersättning utgår för eventuellt kapat lås till cyklar som har kvar sitt 
märkband från måndag den 28 april.

• Bortrensade cyklar förvaras i 3 månader och skänks därefter till välgörande ändamål.



Laddstolpar



2025-04-02

”Laddboxar NCSS”
Janurban Modigh 2025-04-03
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Frågeställningar



En samfällighetsförening styrs av en av Lantmäteriet upprätta 
”Förättning” där det är specificerat vad Samfällighetsföreninga 
ska förvalta.


I NCSS förrättning står det att vi ska Vi skal tillhandahålla 
garage o p-platser


Länge fundering om laddboxar ingår i förrättning ang garage


Nu har man konstaterat från myndighetshåll att så måste vara 
fallet så idag finns inget lagligt hinder 

Lagar och förordningar
”Laddboxar NCSS” §



Nu behöver vi utreda och kartlägga vår befintlig el-installation


Behöver vi säkra upp den inkommande elen


Vilken kvalitet har befintligt kablage


Var? Dev. vilka platser i garage eller p-plats ska användas 


HUR? 


• Hyr p-plast med box


• Öppna platser för laddning

Tekniska förutsättningar 
”Laddboxar NCSS”



• Hur utvecklas marknaden - ny teknik som hela tiden utvecklas 
och blir bättre


• Utveckling av ”appar” för debitering av El

• Vilken ty av laddning ska vi erbjuda - 3,7 kW - 11 kW - 22 kW

Teknik o betalning
”Laddboxar NCSS”



Hur ska finansiering


Naturvårdverket kräver fast avgift + rörligt för 
förbrukning för att man ska få bidrag


Förhoppningsvis finns det under 2025 möjlighet till 
subvention


Samfällighetsförening har lite pengar i kassan för 
underhåll och troligen oxå för att klara investering av ett 
50 tal laddboxar


Ska man ”hyra” och låta en leverantör ta investeringen


En hel del räknande och utredande kvarstår 

Finansiering
”Laddboxar NCSS”



• I Samfällighetsföreningen så berör detta bara Senaten och 
Folksam - Tinget har köpt ut sina garage


• Projektet kommer att drivas av mig samt några från Senatens 
styrelse … eller om det finns någon frivillig som vill vara med


• Jag hade tänkt att vis skulle göra en enkät för att kolla upp 
intresset … men jag tror att detta inte är nödvändigt. När man 
bygger nya hus idag så måste var 5:e p-plats ha laddbox enligt 
Boverkets krav


• Ett stort problem kommer att bli att flytta om …

Problemställningar
”Laddboxar NCSS”



Frågor
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